
Protokół Nr II / 2006 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

z dnia  6 grudnia  2006 r. 
 

 
Pkt 1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady Kazimierz Piszczałka na wstępie powitał przybyłych na sesję,  
powitał ustępującego wójta Wacława Szalka, wójta elekta Witolda Janowskiego, 
wicestarostę Zenona Kasprzaka, proboszcza  
z Siemianic Marka Olszewskiego, dyrektorów szkół oraz wszystkich obecnych i 
przybyłych na sesję.  
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wręczenie nominacji Wójtowi Gminy przez 
Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej w Łęce Opatowskiej musi się odbyć 
przed sesją, a nie jak podał w porządku obrad w trakcie sesji. 
W związku z powyższym Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej  Pan Sławomir 
Andrzejewski wraz z zastępcą Wandą Łuczka wręczył  nominacje nowo wybranemu 
wójtowi Witoldowi Jankowskiemu, życząc powodzenia w pracy  realizacji 
zamierzonych  celów. 
Po wręczeniu nominacji o godz. 10: 20  Przewodniczący Rady Kazimierz Piszczałka 
otworzył II sesję Rady Gminy Łęka Opatowska i stwierdził, że na 15 radnych wszyscy 
są obecni i rada jest władna do podejmowania wniosków i uchwał. 
Zanim przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad wiceprzewodniczący Rady 
Adam Kopis poprosił o uczczenie minutą ciszy tragicznie zmarłego gimnazjalisty 
Marcina Gąszczaka. 
 
Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Zaproponowano następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
4. Wręczenie nominacji Wójtowi Gminy przez Przewodniczącego Gminnej 

Komisji Wyborczej. 
5. Ślubowanie oraz wystąpienie nowo wybranego Wójta Gminy. 
6. Wybór Komisji Rewizyjnej. 
7. Wybór i ukonstytuowanie się pozostałych komisji Rady. 
8. Uchwały w sprawie: 
           – wyboru Komisji Rewizyjnej, 
           -  wyboru stałych komisji Rady Gminy 
9.    Interpelacje i zapytania radnych. 

     10.    Wolne głosy i wnioski. 
     11.    Zakończenie sesji 
 
Przewodniczący Rady zaproponował zmianę  polegającą na wykreśleniu z porządku 
obrad pkt 4 wręczenie nominacji Wójtowi Gminy przez Przewodniczącego Gminnej 
Komisji Wyborczej, co nastąpiło przed sesją. 
Radni zaaprobowali zmianę i nie mieli uwag do porządku obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało 15 radnych  ( jednogłośnie). 
 

 



Pkt. 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 
Przewodniczący Rady Piszczałka Kazimierz wyjaśnił radnym, że przyjęcie protokołu 
z poprzedniej sesji nie musi być poprzedzone jego odczytaniem i jeśli nie będzie 
słyszał od państwa radnych życzenia jego odczytania w całości lub fragmencie  
wnosić będzie o przyjęcie protokołu.  
Przewodniczący spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji – 
za głosowało 15 radnych (jednogłośnie).  
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Pkt  4.  Ślubowania oraz wystąpienie nowo wybranego Wójta Gminy  
 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o złożenie przysięgi przez nowo 
wybranego wójta Witolda Jankowskiego zgodnie z art.  29 a. ustawy o samorządzie 
gminnym z dnia 8 marca 1990 r. (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. Nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami ) objęcie obowiązków przez Wójta następuje z chwilą złożenia wobec rady 
ślubowania.  
Nowo nominowany  wójt  Witold Jankowski złożył ślubowanie wypowiadając słowa:                                                                                    
„Obejmując urząd wójta gminy uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu, a 
powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 
mieszkańców Gminy”. Tak mi dopomóż Bóg. 
 
Po ślubowaniu ustępujacy wójt Wacław Szalek złożył życzenia wszystkiego 
najlepszego w sprawowaniu władzy dla dobra tej Gminy , nie tylko w tej jednej 
kadencji. Gmina Łęka Opatowska jest wspaniałą i wartą dalszego rozwoju oraz miłej i 
dobrej współpracy z Radą Gminy, aby nie była taka jak w poprzedniej kadencji. 
Życzenia złożył również Przewodniczący Rady Piszczałka Kazimierz i jego zastępca  
Kopis Adam, życząc owocnej współpracy z Radą Gminy.  
Życzenia w imieniu Rady Powiatu oraz Starosty Jerzego Trzmiela oraz własnym 
złożył obecny Wicestarosta Zenon Kasprzak. Gratulując wyboru powiedział, że 
wierzy w dobrą współpracę na szczeblu powiatu kępińskiego na zdrowych, jasnych 
zasadach. Ma nadzieję, że funkcja wójta będzie służbą na rzecz mieszkańców Gminy 
Łęka Opatowska . 
 
Na salę obrad dotarł zaproszony Pan Witold Tomczak poseł do Parlamenty Unii 
Europejskiej wraz z małżonką 
Po tych życzeniach  wystąpił z krótkim przemówieniem wójt Witold Jankowski. 
 
Panie pośle do Parlamentu Europejskiego z małżonką 
Księża proboszczowie 
Panie Starosto 
Szanowni państwo 
 Przed chwilą złożyłem ślubowanie, które było moim zobowiązaniem przed państwem 
i mieszkańcami naszej Gminy. 
Są to słowa bardzo uroczyste i wielkie. Już od jutra będzie to czas ciężkiej wytężonej 
pracy. W pierwszej kolejności pochylimy się wspólnie nad  budżetem na 2007 rok, 
który jak sadzę powinien spełniać nasze oczekiwania, pomimo, że czas bardzo krótki 
i nam nie sprzyja. 

 



 Podczas tworzenia budżetu musimy pamiętać o inwestycjach wielkich takich jak 
kanalizacja gminy, czy budowa sal gimnastycznych. Jednocześnie nie możemy tracić 
z oczu tego, o czym  mówią mieszkańcy. To jest szanowni państwo, dbałości  o 
estetykę i bezpieczeństwo naszej Gminy. O bezpieczeństwo Gminy w której 
mieszkamy, żyjemy i pracujemy. W trakcie realizacji tych wielkich projektów o których 
mówiłem, jest rzeczą  konieczną i niezbędną pozyskiwanie środków zewnętrznych. 
W tym celu niezbędne jest stworzenie grupy osób, które w sposób profesjonalny, to 
jest merytorycznie i kreatywnie przygotowujący projekt. Wiem, że strategia rozwoju 
Gminy jest przygotowana, ale jest nowa rada, nowy wójt i należy jej się przyjrzeć, aby 
ta strategia była optymalna dla naszej Gminy. Jeśli jesteśmy gotowi wystarczająco 
ciężko pracować. To wiem, że możemy osiągnąć bardzo wiele. Jednak nie 
spodziewajmy się , że wszystko  można zrobić równocześnie. W latach kolejnych 
wszystkie inwestycje winny być realizowane na podstawie wieloletniego planu 
inwestycyjnego, ale musi on być  przygotowany w oparciu o potrzeby i możliwości  
naszej Gminy, a przyjęty przez Radę Gminy. Zdaje sobie sprawę z ogromnej 
odpowiedzialności, ale jestem przekonany że sprostam zadaniu. Tak, jak mówiłem 
przed wyborami, mam nadzieję, że gmina Łęka Opatowska znajdująca się najdalej 
na południe od stolicy Wielkopolski Poznania będzie wyróżniać się standardem życia 
jej mieszkańców na tle innych gmin wiejskich. Ja ze swej strony obiecuję, że 
wykorzystam każdą szansę dla lepszej przyszłości Gminy i każdego mieszkańca. 
Wracając do wyborów wraz z gratulacjami, otrzymałem od znajomej mi osoby 
życzenia wraz z cytatem jednego z psalmów: 
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„… powierz Panu swą drogę, zaufaj mu, a on sam będzie działał”. 
Wybrałem te słowa jako motto, motto na moją kadencję na najbliższe  4 lata. Wierzę, 
że z Bożą opieką, życzliwością ludzi i moją pracą, rady i  pracowników jesteśmy  
stanie bardzo wiele zrobić.    
Witold Jankowski wójt V kadencji Rady Gminy. 
 
Po wystąpieniu wójta Przewodniczący Rady ogłosił pół godziny przerwy 
Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Pkt. 6. Wybór komisji rewizyjnej 
 
W tym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszania kandydatów do Komisji 
Rewizyjnej, która zgodnie ze statutem liczy 3 osoby, a następnie spośród tych 3 osób 
wybrać przewodniczącego komisji rewizyjnej. 
Radny Flaczyk Jerzy zaproponował osobę Janusza Stryczka, radny Rogalewski 
Henryk kandydaturę Anny Woźnicy, a radna Woźnica Anna zaproponowała 
kandydaturę Zdzisława Kłodnickiego. 
Więcej  propozycji nie było, a zaproponowani radni wyrazili zgodę na pracę w komisji 
rewizyjnej. 
Następnie poddano pod głosowanie poszczególne kandydatury na członków komisji 
rewizyjnej i każda z nich otrzymała poparcie wszystkich radnych 
W dalszej kolejności przewodniczący poprosił o wybranie przewodniczącego komisji 
rewizyjnej. 

 



Pani Anna Woźnica wytypowała pana Zdzisława Kłodnickiego na przewodniczącego 
komisji rewizyjnej. Innych propozycji nie było, a radny Kłodnicki Zdzisław wyraził 
zgodę. 
Za wyborem radnego Kłodnickiego Zdzisława na Przewodniczącego komisji 
rewizyjnej głosowało 15 radnych (jednogłośnie).  
 
Przewodniczący  Rady przybliżył radnym przedmiot działania komisji i poprosił  o 
zdeklarowania się radnych, w której komisji zechcą pracować. Przewodniczący 
poinformował, że zgodnie ze statutem radny może być członkiem co najwyżej dwóch 
komisji. 
Po krótkiej przerwie ustalono następujące składy komisji: 
Komisja Planowania i Budżetu: 

1. Adamski Grzegorz 
2. Flaczyk Jerzy   ( przewodniczący) 
3. Jeziorny Marcin 
4. Kosińska Ewa  (sekretarz) 
5. Markiewicz Jacek 
6. Pacyna Marian 
7. Piszczałka Kazimierz 
8. Skotnik Elżbieta 
9. Zalewski Leszek ( z-ca przewodniczącego) 
10. Zimoch Piotr 

Komisja Gospodarcza  
1. Adamski Grzegorz                     8. Rogalewski Henryk ( przewodniczący) 
2. Kłodnicki Zdzisław                      9. Skotnik Elżbieta       
3. Kopis Adam                               10. Zimoch Piotr 
4. Kosińska Ewa (sekretarz) 
5. Markiewicz Jacek 
6. Pacyna Marian (z-ca przewodniczącego)                
7. Piszczałka Kazimierz 
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 Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu: 

1. Flaczyk Jerzy (z-ca przewodniczącego) 
2. Jeziorny Marcin (przewodniczący) 
3. Kopis Adam 
4. Rogalewski Henryk 
5. Stryczek Janusz (sekretarz) 
6. Woźnica Anna 
7. Zalewski Leszek 

 
Pkt 7. Podjęcie uchwał w sprawie 
 

 



W tym punkcie radni wysłuchali treści uchwały Nr II/4/2006 w sprawie powołania 
komisji Rewizyjnej, która przewodniczący rady poddał głosowaniu. Za przyjęciem  
głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 
Następnie odczytano projekt uchwały Nr II/ 5/ 2006 w sprawie ustalenia składów 
osobowych stałych komisji Rady Gminy Łęka Opatowska oraz przedmiotu ich 
działania i poddano głosowaniu. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych 
(jednogłośnie) 
 
Pkt 8. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący Rady Piszczałka Kazimierz poinformował, że  na jego ręce nie 
wpłynęła żadna interpelacja.  
 
Pkt 9. Wolne głosy i wnioski  
 
W tym punkcie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Piszczałka zwrócił się do 
radnych o wypowiedzenie w kwestii dnia i godziny rozpoczynania sesji, o czym 
wnioskował radny Zimoch Piotr.  
Zapytał radnych, czy środę przyjmuje się jako dzień sesyjny ?. Czy środa zostanie 
również dniem obrad komisji.? 
Poinformował również radnych, że w przyszłym tygodniu winna odbyć się komisja 
planowania i budżetu oraz komisja gospodarcza i nic nie stoi na przeszkodzie aby 
spotkały się razem. 
Wyjaśnił ,że dzisiejsza sesja została wyjątkowo zwołana na godz. 10:00 ponieważ 
Przewodniczący  Gminnej  
Komisji Wyborczej P. Sławomir Andrzejewski, ze względu na obowiązki, nie mógł 
przyjechać w innych godzinach wręczyć zaświadczenia o wyborze wójta  
 
Radny Flaczyk Jerzy zaproponował, aby środa była dniem sesyjnym oraz dniem, w 
którym będą zbierać się komisje. Zaproponował   godzinę 11:00  rozpoczęcia sesji.  
Jest dwóch nauczycieli w radzie i mają tak ułożony plan lekcji.   
Poprosił również, aby wprowadzić kalendarium posiedzeń komisji, aby w tym samym 
dniu co pół godziny  nie było komisji,  jak to miało miejsce w poprzedniej kadencji.  
 
Radna Skotnik Elżbieta zaproponowała, żeby sesje odbywały się o godz. 14:00,  co 
sugerowali mieszkańcy na zebraniach.   
 
Radny Kłodnicki Zdzisław stwierdził, że przychyla się do propozycji radnego 
Flaczyka, czyli sesje w środy, a godz. 11:00. Dotychczasowa praktyka sugeruje, że 
radni pracujący  tak muszą się zwalniać z pracy niezależnie od tego czy będzie to 
godz. 11:00 czy o 14:00. Radni, którzy mają gospodarstwa są  stanie coś zrobić. 
Powinno się iść na rękę radnym nauczycielom, poza tym jest jeszcze radny Zalewski 
Leszek, które też będzie postulował, że nie rano, nie po południu. 
 
Radny Jeziorny Marcin powiedział, że jeśli chodzi o godzinę rozpoczęcia sesji to 
zgadza się  propozycją radnego Zimocha Piotr i Skotnik Elżbieta, czyli godz. 14:00. 
Nauczycielom w żaden sposób nie skomplikuje  
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planu, a  raczej ułatwi dyrektorom. Rada powinna dać szansę uczestniczenia w sesji 
mieszkańcom, skoro jest taka wola, jesteśmy dla mieszkańców i powinniśmy dać im 
szansę. 
  
Radny Rogalewski Henryk przychylił się do propozycji radnego Flaczyka Jerzego i 
Kłodnickiego Zdzisława, ponieważ jedna i druga strona ma rację. Godzina 
dopołudniowa pozwala załatwić inne sprawy w urzędzie bo pracownicy są na 
miejscu. 
 
Dyrektor Synowiec Anna dodała, że jeżeli chodzi o zmianę godziny sesji to jest w 
stanie jako dyrektor gimnazjum tak ułożyć plan, aby umożliwić radnym nauczycielom 
uczestnictwo w sesji. Powinniśmy pomyśleć nie o sobie. 
 
Radny Stryczek Janusz zaproponował spróbować rozpoczynać sesję o godz. 14:00, 
przez 3-4 sesje. 
Zobaczymy jaki będzie efekt i ilość mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady Piszczałka Kazimierz spytał o zdanie radnego Zalewskiego, 
którego nazwisko padło we wcześniejszej wypowiedzi. 
 
Radny Zalewski Leszek dopowiedział, że jest mu obojętnie czy będzie to godzina 
11:00 czy 14:00, dla niego nie do przyjęcia jest godzina 10:00 rozpoczęcia sesji, ze 
względu na pacjentów. Nie można powoływać się na  głosy mieszkańców ponieważ 
sondażu nikt  nie przeprowadził.   
 
Po wysłuchaniu wszystkich głosów Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
wniosek radnego Zimocha Piotra w sprawie rozpoczynania sesji o godz. 14:00. Za 
głosowało 7 radnych 
Za godziną 11:00 rozpoczęcia sesji głosowało 4 radnych. 
Ustalono posiedzenie Komisji Planowania i Budżetu,  Gospodarczej oraz Oświaty, 
Zdrowia, Kultury i Sportu na dzień 13 grudnia na godz. 11:00. 
 
Skarbnik Alina Brząkała rozdała radnym projekty uchwał z propozycjami stawek 
podatkowych na 2007 rok w celu zapoznania i przedyskutowania. 
 
Radny Kopis Adam podziękował byłemu wójtowi Wacławowi Szalkowi za położenie 
asfaltu na ulicy Spacerowej w Opatowie. 
 
Radny Flaczyk Jerzy poprosił o rozpatrzenie sprawy postawienia przystanków 
autobusowych w Kuźnicy Słupskiej i  Szalonce,  żeby dzieci mogły się w nich 
schować oczekując na autobus.  
 
Pkt. 9. Zakończenie sesji 
 
Przewodniczący Rady Piszczałka Kazimierz na zakończenie sesji podziękował 
byłemu wójtowi Wacławowi Szalkowi za 12 lat pracy, życząc zdrowia 
Nowo wybranemu wójtowi Witoldowi Jankowskiemu owocnej współpracy. 
 
Głos zabrał równie eurodeputowany Witold Tomczak, który pogratulował wszystkim 
radnym wyboru, mówiąc, że jest to duży sukces, ale również obowiązek. 

 



Gratuluje Panu Jankowskiemu za jego postawę, bo on otrzymał szczególny mandat 
od mieszkańców Gminy, który jest zaszczytem, ale również wezwaniem i 
zobowiązaniem. 
Od 16 lat żyjemy w warunkach demokracji i możemy w pełni  uczestniczyć w 
gospodarzeniu naszej Gminy. Jesteście państwo wybrańcami mieszkańców Gminy 
Łęka Opatowska. Warto sobie to uświadomić 
 i zostaliście obdarzeni zaufaniem przez swoich sąsiadów i ziomków do pełnienia 
służby publicznej. 
Nie jesteście elementem jakiejś fikcji. Uczestniczycie rzeczywiście u władzy.  
Jesteście gospodarzami tej Gminy. To wielki zaszczyt i sukces, ale również  
zobowiązuje do pracy, współpracy. Gmina jako samorząd  
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lokalny ma coraz większe kompetencje. Przed państwem coraz nowsze i trudniejsze 
wezwanie. Rzeczywistość u nas jest nie łatwa. Aby temu podołać i podjąć to 
wyzwanie trzeba wyznaczać sobie najwyższe standardy pracy i standardy  moralno 
etyczne. Chcę aby państwo spełniliście te wymogi i oczekiwania i  rzeczywiście byli 
ich sługami. Chcę aby państwo tworzyli zespół, już bez podziału na opozycję, grupę 
rządzącą, aby  tworzyliście zgodny zespół charakteryzujący się uczciwością, 
kompetencją, ale i wzajemną życzliwością i życzliwością dla obywateli. Niech ta 
gmina będzie przyjazna dla obywateli Gminy Łęka Opatowska. Apeluję do Państwa o 
uczciwą i rzetelną pracę, ale wzywam abyście mieli odwagę zabierać głos, jeżeli 
będzie działa się krzywda. Abyście mieli odwagę  artykułować głos prawdy. Niech 
Wasza praca- służba mieszkańcom będzie zawsze bezinteresowna. 
Dziękuję dotychczasowym władzom, Panu Wójtowi Wacławowi Szalkowi, Panu 
Przewodniczącemu Piotrowi Zimochowi, dotychczasowym radnym za posługę jaką 
oddawali mieszkańcom. 
Na zakończenie eurodeputowany Witold Tomczak zacytował słowa Ks. Jerzego 
Popiełuszki, który wzywał Polaków  „.... obyście nigdy nie byli jak gady i płazy, które 
pełzają i czołgają się po ziemi. Bądźcie raczej jak te orły, które mierzą wysoko i 
wzlatują wysoko”. 
Poseł życzył aby radni i wójt byli takimi orłami, które bronią polskiego gniazda, a 
przede  wszystkim otaczają troską własną gminę. Na zakończenie wręczył wójtowi 
Witoldowi Jankowskiemu statuetkę orła, aby był przypomnieniem wcześniej 
wypowiedzianych słów. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Piszczałka 
o godz.  13: 40 zamknął obrady II sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

 
   Protokółowała: 
 
Wiesława Biegasik 

 
 
 
 

 


